
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/15205.

Benyújtás dátuma: 2021-02-25 16:07

Parlex azonosító: FVH7ODS80001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Csárdi Antal (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a kormány?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint az Ön számára is bizonyára ismert, a horvát alkotmánybíróság szerdán elutasította hét horvát
bank keresetét devizahitelek ügyében. A helybenhagyott legfelsőbb bírósági döntés megállapította,
hogy a hitelt folyósító bankok tisztességtelenül alkalmazták az árfolyamzáradékot, és egyoldalúan
megváltoztatták a kamatokat, amelynek következtében megnőtt a hitelfelvevők törlesztőrészlete. A
döntéssel  érintett  bankok  között  van  az  OTP Horvátország,  és  az  OTP tulajdonában  található
Splitska Banka.

Ezzel a döntéssel lezárulni látszik a tíz éve tartó jogi harc, ahol kimondható, hogy Horvátországban
és az Európai Unióban győztek a hitelkárosultak. Ezt igazolja az is, hogy a horvát kormány és a 7
érintett bankból hat (köztük az OTP érdekeltségei) megállapodásra jutottak, hogy azok elállnak a
horvát bíróságon és a nemzetközi választott bíróságon kezdeményezett eljárásoktól, és elfogadják a
horvát alkotmánybíróság döntését.

Tisztelt Miniszter úr!

Új  helyzet  van,  az  EU  horvát  hitelkárosultjai,  egységesen  kaphatják  vissza  a  bankok  által  az
egyoldalú  kamatemelésből  és  árfolyamzáradékból  keletkező  tisztességtelenül  felszámított
összegeket, ami egy lezárt hitel esetén elérheti a befizetett összeg 50-80%-át is.

Kérdezem ezért tisztelettel:

- Mit kíván tenni a Magyar Kormány annak érdekében, hogy egy uniós állampolgár magyarországi
OTP ügyfél ne járjon rosszabbul, mint egy szintén uniós állampolgár horvát OTP ügyfél? 

-  Kíván-e tenni  bármit is  a  Magyar Kormány a több mint egymillió  devizahitelezésben érintett



honfitársunk  érdekében,  akiknek  a  zsebéből,  a  magyarországi  devizahitelezés  során  a  bankok
tisztességtelenül  csaltak ki hatalmas összegeket,  vagy Magyarország kormánya marad a bankok
apró mellényzsebében és az EBRD paktumban leírtaknak megfelelően a bankok érdekeit képviseli
honfitársaink érdekével szemben? 

Üdvözlettel,

Csárdi Antal
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